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obálka: Anita Vlčková  

komiks: Veronika Vlčková 

šéfredaktorka: Alice Formanová (ΔLI) 

 

ÚVODNÍK 

Milé čtenářky, milí čtenáři, vítám vás u vánočního čísla! 

Pomalu a jistě se blíží Vánoce, jež zavítaly i k nám do Kompotu, proto se můžete těšit na 

vánoční básničku, vtipy či tajenku. Nově jsme se rozhodli zavést rubriku, která se bude 

točit jen a pouze kolem divadla. Také zde najdete rozhovor s paní profesorkou Kamínko-

vou a dozvíte se, jak proběhl letošní Studentský den. O dlouhých zimních večerech si mů-

žete složit origami, či zhlédnout film Pět nocí u Freddyho – zda zato stojí, se můžete dočíst 

v recenzi. Za celou redakci vám přeje šťastné a klidné svátky 

Veronika Vlčková 
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ZPRÁVY ZE ŽÁKOVSKÉHO PARLAMENTU 

• 21. 12. proběhnou 1. hodinu třídní vánoční besídky, 2. až 4. hodinu pořádá 8. A společnou 
besídku pro celou školu, můžete se těšit na různé hry a soutěže. 

• Lístky na školní akademii se neplatí, na třídu připadá přibližně 25 lístků. Budou zde za sym-
bolický poplatek k dispozici ročenky. 

• Je již zahájen prodej lístků na maturitní ples, který se bude konat 25. 1. Zatím je prodáno 
100 lístků na stání a skoro celé první patro na sezení. Pracuje se na půlnočním překvapení, 
bude zde i tombola.  

• 26. 1. následuje ředitelské volno. 

• Noc s Andersenem pro primány se bude pořádat v březnu nebo na začátku dubna, 7. A by 
ji také chtěla pořádat pro 3. A jako náhradu za zrušenou akci v době covidu. 

• V učebnách chemie a matematiky jsou poškozená okna, neměla by se proto otevírat. 

Veronika Vlčková 

 

STUDENTSKÝ DEN 
Tak jako každým rokem, i letos se na naší škole pořádal Studentský den. Byli jsme rozřazeni do 
devíti týmů skládajících se ze studentů napříč ročníky. Septimáni si pro nás připravili spoustu různých 
stanovišť, kvízy, překážkové dráhy a hodně střelby! Celé to spojovalo téma Divoký západ. Všechny 
týmy soutěžily mezi sebou. Vše vyvrcholilo ve 12:30 na pavilonu A, kde proběhlo vyhlášení, nako-
nec zvítězil tým Black Jacks. Já osobně jsem se Studentského dne zúčastnil poprvé a moc se mi líbil, 

protože jsem soutěživý typ. Nejvíce se mi však líbil úvodní krátký film. Byl jsem taky velice rád, 
když jsem se dozvěděl, že můj tým vyhrál. 

          Text a foto Maxim Hron 

 
VĚDĚLI JSTE TO? 

Dokonalý relaxační workshop 
Paní psycholožka Kuncová v naší škole pořádá relaxační workshopy. Učí nás na nich například, jak 
správně odpočívat, jak zvládat stres, dýchací techniky a další moc zajímavé věci. Já jsem na 
workshopu byla a opravdu to stálo zato. Naučila jsem se spoustu praktických a skvělých věcí a 
bylo to moc hezké. Je neuvěřitelné, že ačkoliv jsou všude po škole velice poutavé plakátky, byla 
jsem na workshopu úplně sama. Téměř půlka naší třídy ani nevěděla, že se něco takového koná, a 
to je mi opravdu líto, protože si myslím, že workshop byl skvělý. Proto vám doporučuji alespoň 
zkusit tam jít, myslím, že když se zúčastníte, opravdu nebudete litovat. Plakátky najdete na nástěnce 
na chodbě u paní psycholožky i na školním Instagramu. 

Magdaléna Němečková 

Milé čtenářky, milí čtenáři, na žákovském parlamentu v říjnu a listopadu se probíralo ná-

sledující: 
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PRIMA A NA EXKURZI V MÍSTNÍ VEŘEJNÉ KNIHOVNĚ HP 

Navštívili jsme s paní profesorkou Va-
vřičkovou Oddělení pro děti a mládež. 
Když jsme vstoupili, paní knihovnice nás 
velice vřele přivítala a vysvětlovala 
nám, jak to v knihovně chodí. Poté jsme 
si mohli prohlédnout knížky a ti, kteří už 
si založili průkaz čtenáře s rodiči dříve, 
si je mohli rovnou zapůjčit domů. Dále 
jsme se přesunuli do oddělení s povin-
nou četbou, kde jsme si knihy jen pro-
hlíželi. 

Avšak asi nejzajímavější věc byla ta, že 
jsme šli na promítání animovaného filmu 
Nenastoupili, který vytvořily děti ze 
základní školy. Krátký snímek byl o dámě, která zažila druhou světovou válku a nebála se o zážitku 
promluvit. Hlavní hrdinka byla Židovka, a tak měla dětství velice těžké. Každý asi ví proč… Film 
byl součástí výstavy Židé v boji a odboji.  

Poté už se s námi paní ředitelka knihovny jen rozloučila a vyrazili jsme zpět do školy. 

Eliška Chmelíková a Magdalena Němečková 

 

NÁVŠTĚVA VÝSTAVY RYCHLÉ ŠÍPY A TAJEMSTVÍ STÍNADEL 

V úterý 30. října 2023 navštívila prima A zajímavou 
výstavu o Rychlých šípech na Chvalském zámku. Na 
výstavě se studenti dozvěděli spoustu zajímavých in-
formací nejen o Rychlých šípech, ale i o autorovi a 
ilustrátorech komiksů a knih. Také prozkoumali ta-

jemné sklepení Chvalského zámku předsta-
vující Stínadla nebo zámeckou půdu odka-
zující na zvonici. Součástí byl i pracovní list 
se zábavnou detektivní hrou. Žáci se mohli 
zapojit i do místní soutěže.  

Všichni si to užili a výstava se všem moc lí-
bila. 

Dan Rybníček 

 

Dne 5. října 2023 jsme se my, třída 1.A, vydali na prohlídku místní veřejné knihovny. 

foto: pí Vavřičková 

foto: pí Vavřičková 

foto: pí Vavřičková 
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AKČNÍ PODZIM KVARTY A 

V pátek 13.10.2023 
jsme započali naši 
praktickou část, což 
bylo čištění ptačích pí-
tek v parku Houslový 
klíč. Na jednu vyučo-
vací hodinu jsme vymě-
nili školní prostory za 
pobyt na svěžím vzdu-
chu podzimního dopo-
ledne. Během této ho-
diny jsme vyčistili obě 
pítka a naplnili je čistou 
vodou. Obzvlášť 
z pítka u lezecké zdi 

jsme vyndali hodně malých kamínků, které tam zřejmě naházely děti, které pravděpodobně nevědí, 
k čemu tahle zařízení slouží.  

Myslím, že důkladné čištění jednou začas je důležité, hlavně na podzim, když vítr sfoukává listí ze 
stromů. Na druhé straně však budeme doufat, že obyvatelé a návštěvníci Horních Počernic si uvě-
domí, že kamínky mohou způsobit i větší komplikace než jen znečištění vaničky pítka, a začnou vést 
i svoje děti k tomu, aby si vážili práce jiných lidí a života všech živých tvorů kolem nás.   
 
V naší práci se nám docela dařilo, i díky pánům z organizace Lesy hl. m. Prahy. Ti k nám přišli 
s programem Výroba ptačích krmítek. Řekli nám něco něco o tom, co dělají i jak se mají ptáci v 
zimě. Následně přišla ta akční část, a to konkrétně výroba ptačích krmítek. Materiál nachystali 
pořadatelé tohoto programu. Připravovali jsme i krmení ze semínek a sádla. 

Po této “rukodělné” akci část naší třídy šla o polední pauze uložit krmítka na jejich nová místa na 
zahradě Základní školy Chodovická, kde jsme mysleli, že to bude pro ptáčky vhodné.  

Díky tomuto programu 
jsme se dozvěděli nové 
informace, doplnili něco 
do našich písemných 
částí, ale proběhla i do-
kumentace do praktické 
části projektu. 

Děkujeme Lesům hl. m. 
Prahy za tuto příležitost 
a za pomoc při práci na 
našem projektu. Dou-
fáme, že se ptáčkům 
bude naše malé překva-
pení líbit.   

Linda Krátka 

 

My, studenti kvarty A, jsme se v rámci našeho školního projektu “Projekt Občan” rozhodli, 

že pomůžeme zpříjemnit život ptákům v Horních Počernicích.  

 

 

foto: Anděla Moravcová 

foto: pí Čecháková 
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PŘÍBĚHY BEZPRÁVÍ 

Co se filmu týče, byl jsem příjemně překvapen. Film byl velmi poutavý a dojemný. Komunistický 
režim tam byl vylíčen bez servítků, čemuž napomohl i pěkně namluvený komentář, který působil 
autenticky a přirozeně. Bylo to nejspíš právě díky komentáři, proč mě film tolik zaujal, jelikož 
nepůsobil tak suše, jak to u dokumentů bývá. Jenom se mi zdálo, že v příběhu Pavla a Renaty 
téměř zaniklo téma znečištění ovzduší. Je pravda, že jsem nevěděl, že teplické protesty proti vy-
pouštění zplodin do ovzduší sehrály takovou roli v Sametové revoluci, nicméně mi to osobně nevy-
znělo jako hlavní téma filmu. Moji pozornost upoutaly záběry smogu v Teplicích. Těžko uvěřit, že u 
nás byla situace někdy až takhle špatná. Zajímavé mi přišly pasáže, které se zabývaly under-
groundem, protože to je téma, o které se zajímám a některé české undergroundové kapely sám 
poslouchám. Proto mě také potěšilo, že ve filmu hrálo několik skladeb od skupiny Hudba Praha, 
kterou mám velmi rád. 

Přednáška doktora Bureše se pak věnovala hlavně znečištění ovzduší za socialismu. Podle mě je to 
téma, o kterém se moc nemluví, což je škoda, protože je to zajímavé. Nikdy mě nenapadlo o 
komunistickém režimu v Československu přemýšlet z tohoto úhlu pohledu, ale nakonec je to docela 
logické. Netušil jsem, že situace byla až tak špatná. Oproti filmu mi přednáška přišla méně zají-
mavá, ale je pravda, že udělat poutavé povídání o ekologii a znečištění ovzduší je o dost těžší 
úkol. Odnesl jsem si alespoň informace o ekologické organizaci Brontosaurus, která by bývala 
určitě stála za delší zmínku.  

Celkově byla přednáška příjemným zpestřením dne a rozšířila mi obzory, co se týče otázky zne-
čištění ovzduší za dob totality. Film 1989: Chceme dýchat mě přiměl vyhledat si režiséra Karla 
Strachotu na ČSFD a určitě bych se chtěl podívat i na něco jiného z jeho tvorby.  

Josef Macoun, 8. A 

 

ROZHOVOR S PANÍ PROFESORKOU PETROU KAMÍNKOVOU 

Jak se Vám líbí u nás ve škole? 

Mně se tady na škole moc líbí. Myslím si, že žáci i studenti jsou velmi šikovní a spolupracují se mnou 
v hodinách, komunikuji a mají zájem se učit. 

Učila jste někde předtím? 

Ne. 

Měla jste nějaká očekávání od studentů na gymnáziu? 

Vzhledem k tomu, že jsem sama chodila na gymnázium, tak jsem měla nějaká očekávání. I ze 
zkušeností spolužáků, protože stále studuji vysokou školu a mám spolužáky, kteří především učí na 
základních školách, vím, jak to tam občas chodí, že řeší hlavně kázeňské problémy. Ale tady se mi 
líbí, že se můžu soustředit spíše na odbornou část, na biologii a výuku obecně. 

Naší, poměrně nové, paní profesorce biologie a zároveň i studentce Učitelství biologie 

na Pedagogické fakultě UK, jsem položila několik otázek. 

Ve čtvrtek 16.11. 2023 jsme se seminářem ze ZSV absolvovali přednášku Příběhy bez-

práví. Přednáška měla dvě části. Nejdříve jsme zhlédli film 1989: Chceme dýchat, který 

pojednával o příběhu mladého páru, který rozdělil komunistický režim, a dotkl se také 

témat jako underground nebo ekologie v komunistickém Československu. Druhou část 

tvořila přednáška doktora Bureše z Metropolitní univerzity. Ten se věnoval především zne-

čištění ovzduší v dobách komunismu a ekologii obecně. 
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Vystudovala jste biologii, nebo učitelský obor se za-
měřením na biologii? 

Vystudovala jsem bakalářský obor Biologie a v sou-
časné době studuji magisterský obor Učitelství biologie 
pro 2. stupeň ZŠ a SŠ. 

Kde jste studovala a jaké máte zkušenosti v tomto 
oboru? 

Biologii jsem studovala na Přírodovědecké fakultě UK. 
Poté jsem z Přírodovědecké fakulty přešla na Fakultu 
agrobiologie, potravinových a přírodních zdrojů ČZU, 
kde jsem vystudovala magisterský obor Výživa a potra-
viny. V posledním roce jsem zároveň začala studovat 
Učitelství biologie na Pedagogické fakultě UK. 

Proč jste se rozhodla pro studium biologie? Souvisí to 
i se zájmy z dětství? 

Částečně. V dospívání mě fascinovala retrospektivní antropologie, zkoumání kosterních pozůstatků. 
Proto jsem chtěla jít na antropologii, ale u nás máme pouze magisterské studium, které navazuje 
právě na bakalářskou biologii. Během psaní bakalářské práce na katedře antropologie jsem však 
zjistila, že mé představy a realita se zásadně liší. Bakalářskou práci jsem psala o výživě našich 
předků, a proto jsem se rozhodla pokračovat ve studiu výživy. 

Biologie je docela rozsáhlý obor, máte nějakou oblíbenou oblast? 

Vždycky to byla antropologie, a potom se to asi změnilo právě ve výživu. 

Máte rady/doporučení pro studenty, kteří chtějí dosáhnout úspěchu v oblasti biologie? 

Pro ty, kteří chtějí jít třeba na Přírodovědeckou fakultu? Tak asi aby se neučili jenom biologii, ale 
aby se třeba podívali i na nějaké odborné články a nesnažili se zapamatovat si informace, ale 
vyčíst je. Aby se snažili porozumět grafům, protože toho je v biologii, i když se to vůbec nezdá, 
hodně, a může to člověku pomoct nejen u přijímacích zkoušek, ale potom třeba i při studiu. Studen-
tům na G2 bych dále určitě doporučila zapojení do Středoškolské odborné činnosti (SOČ) v jednom 
z přírodovědných oborů. Výhodou, kterou zdejší studenti mají, je možnost přihlásit svou Gladiátor-
skou práci. SOČ je skvělá příležitost, jak představit svou práci dalším studentům a odborné porotě. 
Navíc i účast na krajské přehlídce je pro některé vysoké školy atraktivní, například jako doložení 
motivace ke studiu a zájmu o obor. 

Zažila jste na hodinách něco nečekaného/překvapivého? 

Já myslím, že zažívám na každé hodině něco nečekaného a překvapivého. Vždycky asi záleží na 
míře toho překvapení a na tom, jestli je pozitivní, nebo negativní. Protože i když se nějaká aktivita 
podaří, tak jsem příjemně překvapená, nikdy do hodiny nejdu s tím, že se vše povede, člověk nikdy 
neví. Takže jsem překvapená každý den. 

Děkuji Vám za rozhovor. 

Linda Krátka, kvarta A 

 

  

foto z archivu pí Kamínkové 
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FLORBALOVÝ TURNAJ  

V pondělí 6. listopadu se ve velké tělo-
cvičně našeho gymnázia konal florbalový 
turnaj kvart až oktáv.  Studenti byli rozdě-
leni na 2 skupiny po 5 týmech a poslední 
nepostupoval do playoff. V semifinále se 
potkaly třídy kvinta A proti septimě A a 
kvinta B proti sextě B. První zápas kvinty 
proti septimě byl velmi napínavý. Když 
hráč Matěj Kubeš neproměnil nájezd a vy-
padalo to, že kvinta prohraje, řekl rozhod-
čím, že ho znervózňovalo bouchání proti-
hráčů o mantinel a nájezd se opakoval. 
Díky tomu kvinta A nakonec vyhrála. Druhý 
zápas s přehledem vyhrála sexta A, ve fi-

nále se však nedokázala vyrovnat kvintě A, která 
vyhrála celý turnaj. Na třetí pozici se dokázala 
probojovat septima A.  

Čtrnáct dní po prvním turnaji se 20. listopadu konal 
florbalový turnaj prim až tercií, kde byly 2 skupiny 
po 3 týmech a s každým se hrálo dvakrát. Ve sku-
pinách jasně dominovaly tercie. Obě prošly všemi 
zápasy bez porážky, a tím se automaticky dostaly 
do semifinále. Ostatní týmy hrály o postup do se-
mifinále, kam se dostala prima B a sekunda A.  
Oba tyto týmy však nedokázaly porazit tercie, a 
tak se ve finále utkaly tercie A s tercií B. Zápas 
nakonec skončil vítězstvím tercie A  3:1 a nejlepším 
střelcem byl Martin Durda s 24 góly.  

Matěj Kholl 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

kvinta A 

tercie A 
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HALLOWEEN VE ŠKOLE 

V Česku v tomto období slavíme “Dušičky”, kdy navštěvujeme hřbitovy a vzpomínáme tak na naše 
příbuzné, kteří už nejsou mezi námi. 

Halloween je původně keltský svátek a do Ameriky ho přinesli irští vystěhovalci, zde se všeobecně 
rozšířil. Později se s expanzí americké kultury dostal i do jiných zemí, Původně byl tento den vnímán 
jako pomezí, kdy se stírá hranice mezi světem živých a mrtvých. A možná právě s tajemností tohoto 
dne souvisejí i naše zvyky a tradice, kdy zapalujeme svíčky za zesnulé. 

My ve škole jsme to ale pojali jako maškarní, takže to nebylo tak děsivé, jak by se mohlo zdát. 
Chodby se proměnily v party všemožných stvoření, i některé učebny měly halloweenskou výzdobu.  

Mohli jsme vidět různé filmové, seriálové nebo pohádkové postavy, jako například princezny, elfa 
Legolase a hobita Froda z Pána prstenů, piráty, dále pak Powerpuff Girls, Hello Kitty nebo Shreka. 
Mezi ty děsivější kostýmy patřili upíři, kostlivci, duchové a samozřejmě čarodějnice. 

Do akce se zapojili nejen studenti, ale i někteří učitelé. Všichni zúčastnění měli skvělé kostýmy, a 
někteří to pojali tak vážně, že si je dokonce ušili nebo vyrobili sami. Naše kostýmy výuku oživily a 
na některé hodiny si dokonce učitelé připravili něco s halloweenskou tematikou. Stojí zato zmínit i 
strašidelnou jídelnu, která byla ozdobena a paní kuchařky měly různé čelenky a sponky.  

Letos se Halloween konal ve škole podruhé a doufáme, že ne naposled. Všichni jsme si ho užili a 
někteří se už těší na příští. 

Rebeka Krátka (1.A) a Linda Krátka 

KNIŽNÍ TIP 

Tento román odvozuje svůj název od hazardní hry oblíbené ve vý-
chodní Asii hlavně v minulém století. Společnost touto hrou opovrho-
vala, ale hráli ji všichni, jelikož to byla snadná cesta k penězům. 

Hlavní hrdinkou je Sundža, dívka z korejského venkova, která se sho-
dou okolností ocitne v Japonsku za třicátých let 20. století. Musí zde 
pro sebe a později i pro svou rodinu vystavět od začátku nový život, 
zatímco se potýká s chudobou a diskriminací kvůli svému původu. Jak 
už to v životě bývá, zastihne ji několik tragédií a občas se musí uchýlit 
i k nelegálním prostředkům, aby přežila. 

Autorka dostala nápad na tento příběh téměř třicet let před vydáním 
románu poté, co se jako studentka poprvé doslechla o etnických Ko-
rejcích žijících v Japonsku v době, kdy Korea byla japonskou kolonií. 
Záhy zjistila, že se za nimi táhne dlouhá a temná historie legální i 
společenské diskriminace, a chtěla, aby čtenáři po celém světě měli 

možnost vcítit se do lidí žijících na okraji společnosti, protože si podobným osudem v dětství prošla 
i ona sama, když s rodiči emigrovala do USA. 

Kniha na mě zapůsobila, jelikož vypráví o osudech lidí, které v učebnici dějepisu nenajdete, a také 
o nezdolnosti, kterou museli tito lidé vykazovat, aby si zachovali osobní identitu v prostředí, které 
jim nepřeje. 

Veronika Vlčková 

Minulý rok se u nás ve škole poprvé uspořádal Halloween. Tehdy to byl jenom rozjezd 

pro sérii různých tematických dnů ve škole. Letos to byla ale událost sama o sobě. 

 

V tomto čísle bych vám chtěla představit knihu Pačinko od jihokorejské autorky Min Jin 

Lee. 

 foto: Databáze knih 
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POJĎTE S NÁMI DO DIVADLA 
Agent tzv. společenský 

Nad těmito otázkami se zamysleli studenti 
sexty a kvinty, kteří se vydali na divadelní 
představení s názvem Agent tzv. společen-
ský do Divadla v Celetné.  

Představení se dělilo na dvě části – první 
vyprávěla samotný příběh, který popisoval 
situaci tříčlenné rodiny po revoluci v roce 
1989, když čerstvě dospělý syn naposledy 
dorazil domů před odletem na vysokou 
školu do zahraničí.  

Všichni čekali příjemný večer, ale syn přišel 
s nepříjemným dotazem. Je pravda, žes do-
nášel na mámu, tati? ptá se syn s dokumenty 
v ruce svého otce. Ze začátku oba rodiče tuto možnost popírají, matka tomu nechce uvěřit a otec 
nechce dát na sobě za žádnou cenu nic znát.  

Syna ale neustálé odskoky od tématu už nebaví. Když si dokumenty začne pročítat i matka, mezi-
tímco otec je na oko zaneprázdněn přesouváním krabic s věcmi ke stěhování, začne si uvědomovat, 
že všechny mezery v jejím manželství dávají smysl. Díváme se na retrospektivní scény výslechů 
matky ohledně její aktivity proti komunistické straně a získáváme více informací i o pozadí minulosti 
její i jejího syna. Vše do sebe najednou zapadá – její manžel byl tajným agentem StB, kterého 
nasadili speciálně na ni.  

Nakonec se otec přizná. Uznává, že to 
byla chyba, ale neměl na výběr. Buď by 
ho poslali za mříže, nebo do pozice uda-
vače. Vybral si zkrátka podle sebe tu 
méně bolestivou možnost pro sebe i 
všechny okolo.  

Po přestávce začala druhá část předsta-
vení – diskuse s hlavní herečkou Klárou 
Cibulkovou, historikem Radkem Schován-
kem a bývalou významnou disidentkou 
Kamilou Bendovou. Diváci dostali šanci 
se po naladění na vážnější téma komu-
nistických let zeptat lidí, kteří se výslechů 
a odboje přímo zúčastnili. Dozvěděli 
jsme se, že předchozí představení 

vlastně vzniklo složením několika skutečných příběhů dohromady, o tom, jak se s lidmi za komunis-
tického skutečně zacházelo a jak se s neustálými kontrolami běžní občané vyrovnávali, a dokonce 
si na režim i zvykali.  

Studenti odcházeli s pestrým spektrem názorů, ale většinou jsme se shodli, že pro nás byla roz-
hodně zajímavější diskuse následující po představení.  

ΔLI 

Co byste dělali jako syn, který zrovna zjistil, že jeho otec byl komunistickým agentem  
a donášel na vaši matku z disentu? Co byste dělali v postavení té manželky? A co byste 
dělali jako samotný otec, kterému se spolupráce s StB stala spíše povinností než možností? 
 
 foto: facebook.com/agentspolecensky  

 

foto: facebook.com/agentspolecensky  

 

http://www.facebook.com/agentspolecensky
http://www.facebook.com/agentspolecensky


11 | S T R Á N K A  
 
 

Návštěvy u pana Greena 

Po smrti své manželky žije pan Green sám v 
malém bytě uprostřed New Yorku. Tento 
každodenní stereotyp mu naruší o několik 
desítek let mladší Ross Gardiner, který do-
stal nařízení pana Greena navštěvovat v 
rámci veřejně prospěšných prací za to, že ho 
nezodpovědně rychlou jízdou ohrozil na ži-
votě. Zprvu oběma mužům činí potíže najít 
společnou řeč, po nějaké době si spolu za-
čnou rozumět. Dokud nezačnou vyplouvat na 
povrch jejich rodinná dramata… 
Když jsem se na tuto hru šla podívat, nevě-
děla jsem zcela jistě, co mě čeká. O to sil-

nější však byl můj konečný dojem. Hra vypráví poměrně přímočaře o tom, jaké to je, když vás okolí 
nepřijímá kvůli tomu, kým jste, s čímž se ve společnosti bohužel setkáváme stále. 
V neposlední řadě bych chtěla pochválit skvělé herecké výkony herců z Mladé Boleslavi, díky 
kterým celé představení působilo mnohem reálněji a uvěřitelněji. 

Veronika Vlčková 

 

NA TÉTO NOČNÍ ŠICHTĚ BYSTE USNOUT NECHTĚLI – PĚT NOCÍ  
U FREDDYHO 

Před recenzí je mou povinností vám zmínit, že film je vytvořen podle hry se stejným názvem: Five 
Nights at Freddy’s. Přesněji film diváka sbližuje s prvním dílem sedmidílné série her. Film se od hry 
liší, ale těch rozdílů je málo. Pokud jste hru nehráli anebo vůbec nevíte, o co jde, nebojte se, že film 
nepochopíte. Bohužel je film spíše určen pro fanoušky. Lidé, co snímek viděli, se rozdělili na dvě 

Nákupní centra, která se už od začátku listopadu chlubí vánoční výzdobou. Zmrzlé konečky 

prstů, když jdete ráno do školy. Stres, že jste ještě nekoupili babičce dárek. A pak jsou tu 

tací, kteří by se nejradši váleli doma, koukali na horory a doufali, že se místo Vánoc dočkají 

znova děsivých masek a vyřezávaných dýní. Pro ty jsem si připravil návod, jak zakončit 

helloweenskou náladu správným hororem a následně si s chutí pouštět pořád dokola vá-

noční pohádky. Tento americký horor vám nezabere ani dvě hodiny a nese název: Pět nocí 

u Freddyho. 

 

foto: Peacock 

Dne 23. 11. jsem měla možnost zhlédnout v Divadle Horní Počernice divadelní hru Ná-

vštěvy u pana Greena od Jeffa Barona v režii Petra Svojtky a podání Petra Bucháčka a 

Milana Ligače z Městského divadla v Mladé Boleslavi. 
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skupiny: ty, co si film naprosto užili, ale znají hru do detailů, a ty, co v kině seděli a doufali, že už 
to skončí, ale o hře nemají ani zdání. Já patřím do té první skupiny, a proto jsem se rozhodl recen-
zovat z obou úhlů pohledu. 

Jako fanoušek hry jsem se vydal na předpremiéru 2. listopadu a náramně jsem si celovečerní 
snímek užil. Každičkou sekundu se ve filmu objevily spojitosti se hrou. Přitom se jednalo pouze 
například o plakát nebo místnost atd. Fanoušci se dočkali scén, které chtěli a znají je z her. Ty však 
nemohu vyzradit kvůli spoilerům. Toto je asi hlavní rozdíl, proč jsem si film užil mnohokrát více než 
neznalec původní hry. 

Vyzpovídal jsem několik lidí, kteří se řadí do druhé skupiny. Film sice pochopili, ale neměli šanci si 
snímek užít, protože scény spojující Pět nocí u Freddyho a hru jim nic neříkaly.  

Nicméně, co však mají obě varianty společné, je celková kvalita příběhu, hudba, kostýmy, herecké 
výkony a další. Scénář, který napsala Emma Tammi (zároveň se ujala i režie), v sobě skrývá spoustu 
napínavých scén, děsivých momentů a postavy uvažující logicky (ve spoustě hororů se postavy cho-
vají hloupě). Správný horor musí mít v sobě i nějaký ten vtip. Bohužel v tomto případě komediální 
prvky způsobily, že jsem pak některé scény nebral vážně. Kameraman Lyn Moncrief ukázal svůj 
talent na jedničku. Některé scény doplňovala hudba od The Newton Brothers, při které vás zamrazí 
po zádech.  

Příběh vás zavede k Mikeovi a jeho sestře Abby. Společně si prošli ztrátou obou rodičů a mladšího 
bratra Garetta. Desetiletá Abby to nese špatně, i když je to několik let zpátky, co je rodiče a 
bratr opustili. Dospělý Mike se o mladší sestru musí starat, když je náhle vyhozen z práce a ne-
zbývá mu nic jiného než pracovat přes noc v restauraci, která je několik let zavřená. Jeho práce je 
pouze hlídat, aby v budově nepřespávali bezdomovci a nekradlo se tam. Abby přes noc hlídá 
chůva Max. Jednoho večera ho přijde navštívit z neznámého důvodu policistka, která ho seznámí 
se čtyřmi animatroniky: kuřetem Chickou, lišákem Foxym, králíkem Bonniem a medvědem Freddym. 
Také mu vysvětlí, proč bylo toto místo zavřeno. Bylo zde zabito pět dětí! Kdo je vrahem a jakou 
to má spojitost s Mikem a animatroniky, kteří vzápětí ožijí a pokusí se Mika zabít, vám prozradit 
už nemohu.  

Příběh ze začátku působí hodně neohrabaně, ale má co ukázat a někdy může i psychicky vydeptat. 
Jediná a vcelku velká chyba je záporná postava. Je to jako připravit pět židlí pro podezřelé a on 
přijde pouze jeden a k tomu se přizná. Pokud se na film podíváte skrz skryté záběry, jako je černá 
postava v pozadí, dočkáte se mnohem kvalitnějšího příběhu, než se dočkali ostatní. Díky tomu ve 
vás film vyvolá spousty otázek. Také musím zmínit samotné animotroniky, protože všechny pohyby 
animatroniků velikosti člověka nejsou vytvořeny pomocí CGI, ale člověkem ukrytým uvnitř. 

Každý správný horor by měl být děsivý. Tento horor si spíše dokáže zahrávat s vaší psychickou 
stránkou, kvůli už zmiňovanému masakru v restauraci. Jelikož se jedná o film přístupný mládeži od 
12 let, nečekejte všudypřítomnou krev. Spousty brutálních scén jsou ukázány pouze přes stíny a 
křik. Ale přeci jenom se jedná o horor, takže se několikrát leknete, ale zohyzdněná lidská těla a 
další hrůzné scény ve filmu mají své místo. Děsivou atmosféru vytvářejí naprosto skvělé herecké 
výkony Josche Hutchersona, Matthewa Lilarda, Elizabeth Lail a Pipera Rubia. 

A můj finální verdikt? Film bych doporučil nejvíce fanouškům hry. Pokud se chcete pouze něčeho 
bát, radši zkuste jiný film. Lidé, kteří hru neznají, si bohužel film moc neužijí, jelikož neznají některé 
spojitosti s hrou. U celého filmu budete tak napjatí, že nestihnete sníst ani jeden kousek popcornu. 
Některé scény jsou až bizarní, ale neubírají na kvalitě. Postavy si rychle oblíbíte a budete mít o ně 
strach po celý snímek. Celý film pak doplňují zvláštní nápisy na zdech a skryté postavy v pozadí, 
o kterých během několika dní vznikly konspirační teorie. Bohužel se nejedná o žádný převratný 
film, jak někteří očekávali, ale pokud jste fanoušek původní hry, rozhodně se dočkáte spokojenosti. 
Upřímně nevím, co bych mohl ještě podotknout, proto vám pouze prozradím, že se za rok dočkáme 
pokračování. 

Matyáš Kaisrlík 
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DIAMANTY SCHOVANÉ V MÉDIÍCH – DÍL SEDMÝ: PŘECHOD ZE SERIÁLU 
DO VELKOFILMU (KOUZELNÁ BERUŠKA A ČERNÝ KOCOUR VE FILMU) 

Jsem jedno z těch dětí, které se posedlosti touto pohádkou nevyhnulo. Proto jsem se musela jít na 
nový film podívat a upřímně ho zhodnotit.  

Film vypráví mnohým již dobře známý příběh francouzských superhrdinů Kouzelné Berušky a Čer-
ného Kocoura, kteří dostali své superschopnosti pomocí magických šperků. Jejich posláním je pře-
moci padoucha Lišaje, který využívá podobného šperku, ale pro účely docela sobecké a nesrozu-
mitelné. 

My, jakožto diváci, víme, kdo se pod maskami hrdinů a padouchů skrývá. Statečná Beruška je ve 
skutečnosti stydlivá a šikanovaná dcera pekaře Marinette, vtipálek Černý Kocour je tichý a milý 
model Adrien a Lišaj je samotný Adrienův otec Gabriel. Navzájem to o sobě ale nevědí, takže 
bojuje syn s otcem. Na vrch toho všeho tu ještě existuje zamotaný čtverec lásky. Marinette (Beruška) 
miluje Adriena, ne jeho osobnost za kocouří maskou. Na druhou stranu Adrien (Kocour) miluje Be-
rušku, a ne Marinette. 

Film se pokouší nám převyprávět celý příběh a historii superhrdinů. U toho se rovnou zastavím 
s jednou připomínkou – je moc informací na málo času. Tvůrci se snaží vysvětlit 
děj a detaily několika dílů seriálu ve dvaceti minutách, velmi rychle se 
přeskakuje od postavy k postavě a od tématu k tématu. Chápu, že to 
udělali, aby se na film mohl podívat kdokoli, a vím, že to některým ani 
tolik nevadí, ale navrhovala bych některé informace vyřadit, nebo 
film zkrátka o něco protáhnout. Myslím, že by se dlouhým děje-
pisem kouzelných šperků mohl film zabývat méně a více se 
zaměřit na rostoucí vztahy mezi postavami.  

Protože čas, který se ztratil vysvětlováním schopností a po-
slání, chybí ve zbytku filmu. Je nám ukázáno, jak se Mari-
nette začne líbit Adrien a Adrienovi Beruška, ale je to opět 
příliš rychlé. Vše je navíc doprovázeno písničkami postav, které 
přichází docela zničehonic.  

Musím ovšem pochválit grafickou stránku filmu. Animace se velmi 
liší od toho, na co jsou fanoušci seriálu zvyklí a je upřímně krásná. 
Doporučuji tedy film samozřejmě především mladším divákům nebo li-
dem, kteří mají rádi původní seriál. Člověk dostane konec příběhu, na 
který fanoušci seriálu museli čekat několik let, po jedné a půl hodině. Také bude uveden do celého 
světa Kouzelné Berušky a Černého Kocoura, takže si může následně vybrat, zda dá šanci i seriálu. 

ΔLI 

foto: Netflix 

Kouzelná Beruška je již především mezi malými dívkami velmi známou postavou. Mnohým 

z nás byla jednou z hrdinek, se kterými jsme vyrůstaly. Tento rok přišel od tvůrců dárek, 

který si fanoušci velmi dlouho žádali – Beruška s parťákem Černým Kocourem se dostali na 

plátno s poupraveným dějem. 
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TONDA ZAPLETEN V TEMNÉ ZRADĚ 
1. část: Bílá kočka a černá chodba 

Čau, já jsem Tonda a bydlím v městečku Zimnicov. 

Hrozně rád sportuju. Moje máma pracuje na radnici s panem starostou a táta jako fotbalový trenér. 

Našeho pana starostu mají všichni rádi. Což se ovšem nedá říct o jeho podivínském asistentovi. 
Jednoho dne jsem zjistil strašlivou věc. 

Byl pátek, seděl jsem ve škole a čekal, až zazvoní. Crrrrrrrrrr. ,,Konečně!“ vykřikl jsem. 

Po škole jsem šel navštívit mámu na radnici. Vcházel jsem do dveří a najednou jsem se srazil se 
starostovým asistentem, byl jako vždy bledý, ale tentokrát poněkud roztěkaný. 

Omluvím se a vcházím dovnitř. Vypadá to tu nádherně jako vždy. Vstoupím do máminy pracovny. 

,,Aaah,“ nasaju vůni knih a papírů. Ale máma nikde, řeknu si, že počkám. 

Čekám 5 minut, čekám 10 minut, čekám půl hodiny a máma pořád nikde. 

No jo, vždyť ona přece jela na to důležité jednání v sousední obci, picnu se do čela. 

Vyjdu ven před radnici. ,,Asi půjdu domů,“ řeknu si. 

Najednou vidím bílou kočičku. ,,Co tady 
dělá?“ ptám se a běžím za ní. 

Proplétám se skrz uličky a najednou se na-
cházím na malém prostranství. 

Rozhlédnu se, a kromě popelnic něco 
upoutá mou pozornost, jsou to pootevřená 
sklepní dvířka, ale kočičku už nevidím. 
,,Kam zmizela?” říkám si, ,,asi vlezla do 
těch pootevřených dvířek,” napadne mě. 

Otevřu je, ale nic nevidím. Přemýšlím, jestli 
jít dovnitř. ,,Mohl bych zažít dobrodružství, 
ale taky by se mi mohlo něco stát,“ přemí-
tám. Nakonec touha po dobrodružství zví-
tězí. 

Rozsvítím si baterku na mobilu a jdu. Vidím 
spoustu chodeb. 

Nejspíš je to starý podzemní systém cho-
deb, o kterém mi vyprávěla máma. 

Ví o nich prý jen lidi z radnice. Je slyšet 
kapání vody, bojím se, ale i tak jdu dál. 

Najednou slyším hlasy, jdu po nich. A za chvíli vidím malý výstupek. 

Lehnu si na něj a podívám se dolů. 

Daniel Rybníček 
ilustrace: Barbora Michálková 
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BÁSEŇ – ASI MI NIC NEPŘINESE 

 

Vánoce – už zase? 

Dneska je tu zase 
ta tichá chladná noc, 
kdy posunem se v čase 
směrem do Vánoc. 

Jsou to svátky klidu, míru, 
vezmu si teď kus papíru, 
napíšu tam, jak to mívám, 
jak se na to vlastně dívám. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ježíšek 

Asi mi nic nepřinese,  
nebyla jsem hodná, 
on to totiž pozná, 
upadnu zas do deprese. 

Možná že mě nedohledá, 
změnili jsme adresu, 
jsem z toho dost ve stresu, 
tohle moje hlava nedá. 

Naděje mě neopouští, 
možná splete jenom místo, 
nemám v tom teď jisto, 
snad nás stále najít zkouší. 

Našla jsem už důkazy 
za ručníky ve skříni, 
nahoře, tam v předsíni, 
vyskytly se úkazy. 

Omylem tam zapomněl 
v papíru, s tím se zvonečky, 
tam kam máma skládá dečky, 
nedal tam, kam dát to měl!!! 

Na Štědrý den jediní  
pod stromečkem nic, 
budu muset říct, 

Omylem tam zapomněl 
v papíru, s tím se zvonečky, 
tam kam máma skládá dečky, 
nedal tam, kam dát to měl!!! 

Na Štědrý den jediní  
pod stromečkem nic, 
budu muset říct, 
že to nechal ve skříni. 

 
Magdalena Němečková 

ilustrace: ΔLI 
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TIPY NA VÝLETY 
Svitavy – město na rozhraní Čech a Moravy 

Svitavy měly hlavně světlou historii, ale za-
sáhly je i temné chvilky. Svitavy byly zalo-
ženy roku 1256, jeden z největších rozkvětů 
zažily na začátku 16. století, když panství 
připadlo několik okolních vesnic.  

V 18. století zdevastoval Svitavy požár a 
město vstávalo z popela celou generaci.  

Svitavy se nacházely na důležité křižovatce 
komunikací na cestách k větším městům, jako 
Brno, Olomouc a Pardubice. V roce 1849 
v tomto roce ještě přibyla železnice. Kvůli 
komunikacím se Svitavy také stávaly svědky 
vojenských tažení, např. v době Napoleona. 

V roce 1938 byly Svitavy připojeny k třetí říši jako Zwittau, jelikož spadaly do území Sudet, tj. 
území s převahou německého obyvatelstva. Po válce dostává město zpět českou správu a německé 
obyvatelstvo bylo odsunuto. Období druhé světové války je spojeno s osobou Oskara Schindlera, 
který měl kousek od Svitav svoji továrnu a jehož příběh byl motivem pro světoznámý film Stevena 
Spielberga Schindlerův seznam.  

Po roce 1945 patřily Svitavy po-
stupně pod tři různé kraje. Nejdříve 
Brněnský, pak Východočeský a od 
roku 2000 jsou Svitavy součástí Par-
dubického kraje.  

 

Památky ve Svitavách a okolí: 

1. Ottendorfův dům, dříve sirotči-
nec 

2. Langerova vila, nyní radnice 
města 

3. Mariánský sloup na náměstí 
Míru 

4. Památník Oskara Schindlera 
v parku Jana Palacha, kam 
díky slávě filmu každý rok za-
vítá mnoho turistů z celého 
světa.  

5. Poblíž Svitav se pak nachází 
například hrad Svojanov 

Antonín Chvátal 

Dnes bych vám chtěl představit město v Pardubickém kraji jménem Svitavy. Svitavy se 
nachází u řeky Svitavy. Toto město jsem si vybral, protože jsem s ním silně příbuzensky 
spjat a pochází z nich velká část rodiny.  
 
 

Langerův dům 

Mariánský sloup 

Ottendorfův dům 

pomník Oskara Schindlera 
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JAK NA TO – ORIGAMI MOTÝL 

 

1. Připravíme si papír ve tvaru čtverce. 

2. Papír přehneme napůl, rozložíme, přehneme ještě jednou a zas rozložíme. 

3. Přehneme tak, že se levý dolní roh dotýká levého horního a pravý dolní roh pravého hor-
ního. 

4. Oba dolní rohy vložíme doprostřed. 

5. Trojúhelník přeložíme napůl. 

6. Pravý roh zastřihneme. 

7. Útvar rozložíme. 

8. Jednu vrstvu pravého rohu trojúhelníku přehneme doprostřed podle 

9. obrázku. 

10. To samé uděláme i s levým rohem. 

11. Motýla otočíme, chytneme dolní roh  
a přitáhneme ho až nahoru. 

12. Špičku ohneme a můžeme ji i přilepit. 

13. A je to! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nela Janeba 
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ZÁBAVA 
Křížovka a vtipy 

 

1. V krbu si zapálíme … 

2. Dlaň a prsty 

3. Dravý pták hnízdící ve skalách 

4. Aromatická bylina, zklidňuje žaludek 

5. Zvíře chované pro vlnu 

6. Žhavý obsah sopky 

7. Svatá … - chladna zrána 

8. Léta 

9. Kvasná přísada, nejčastěji vinný nebo jablečný 

10. Psací potřeba 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Magdalena Němečková 

 

 

1.         

2.         

3.         

4.         

     

5.         

6.         

7.         

8.         

9.         

10.         

Dvě blondýnky jdou do lesa pro vánoční stromeček. Po dvou hodinách hledání se jedna 

zeptá té druhé: „Tak co?“ „Ále, nikde nic.“ „Víš co? Tak vezmeme nějaký bez ozdob.“ 

 
„Děti, přece jenom bude k večeři ten kapr!“ oznamuje na Vánoce maminka. „Ale 

vždyť ho snad šel tatínek pustit do rybníka, ne?“ zamračí se Filípek. Maminka 

vysvětluje, jak se to událo: „Tatínek šel kapra skutečně pustit do rybníka, ale 

když ho tam házel, nevšiml si, že je zamrzlý, a chudáka kapra zabil!“ 

 

Pepíček přiběhne do kuchyně za maminkou a volá: „Mamí, mamí, stromeček nám hoří!“ „Ne-

říká se hoří, ale svítí,“ poučí ho maminka. Za chvíli přiběhne Pepíček znovu a volá: „Mamí, 

mamí, teď už svítí i záclony!“ 

„Slyšel jsem, že v Třeboni byla surově potlačena demonstrace proti vánočním 

svátkům.“ „A kdo tam, prosím tě, demonstroval?“ „Kapři.“ 

 

 O Vánocích říká maminka Pepíčkovi: „Pepíčku, zapal vánoční stromeček.“ Za chvíli přijde 

Pepíček a říká: „A svíčky taky?“ 
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